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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE FACULTAT 

CELEBRADA EL 5 DE MARÇ DE 2015 

 

A Bellaterra a les 15:09 del dia 5 de març de 2015, es reuneix la Junta Permanent de la 

Facultat en sessió ordinària sota la presidència del Sr. Degà, actuant com a secretari el 

secretari de la Facultat i amb l’assistència dels següents membres de la Junta: Antoni 

Méndez (degà), Lluís Casas (secretari i vicedegà), Verònica Ahufinger (vicedegana), 

Laia Saumell (vicedegana), Joan Suades (vicedegà), María Luisa Arboleya, Pere Ara, 

Xavier Bardina, Anna Barragán, Pilar Casado (en substitució de Josep Ros), José Manuel 

Castellano, Magdalena Maria Caubergh, Rafael Contreras, Mercè Corbella, Rosana 

Delgado (en substitució de Mercè Farré), Elena Elizondo, Rafel Escribano, Jordi Gené, 

Àngels González, Montserrat Mallorquí, David Martín, Anna Meléndez, Carles Navau, 

Rosa Mª Ortuño, Jordi París, M. Carmen Pérez, Joan F. Piniella, Josep Piñol, Mª Teresa 

Puga, Francesc Xavier Roqué, Àlvar Sánchez, Santiago Suriñach, Daisuke Takegami, 

Antoni Teixell, Manel del Valle i Carolina Villa. 

S’excusen: Jordina Belmonte, Nicolás Guiller Ferrer, Marta González.  

 

L’ordre del dia és: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària anterior de data 31.10.14. 

2. Informe del degà. 

3. Aprovació, si escau, de l’autoinforme per a l’acreditació de títols de grau i màster 

de la Facultat de Ciències. 

4. Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de les 

Comissions d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

5. Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de les 

Comissions de Postgrau de la Facultat. 

6. Afers de tràmit. 

7. Torn obert de paraules. 

 

El degà inicia la Junta explicant que s’ha convocat a propòsit de la urgència en tractar el 

punt 3 de l’ordre del dia i donant la benvinguda als nous membres de la Junta Permanent, 

en bona part estudiants escollits en les darreres eleccions a representants del sector C a la 

Junta. També agraeix la tasca realitzada als membres sortints de la Junta. 

 

1.-Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària anterior de data 31.10.14. 

 

S’aprova, per assentiment, l’Acta de la sessió ordinària de la Junta Permanent de 

Facultat de data 31.10.14. 

 

2.- Informe del degà. 

 

El degà inicia l’exposició de l’informe comentant que no hi ha novetats pel que fa al nou 

decret que estableix la nova ordenació dels ensenyaments universitaris oficials 

(informalment conegut com a decret 3+2). Al decret publicat s’hi defineix l’arquitectura 

de la nova estructura d’estudis sense detallar-ne les condicions de contorn: preus, 
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finançament, interacció amb els col·legis professionals, etc. Es tracta d’un conjunt 

d’incerteses que es mantenen i que no permeten, de moment, posicionar-se respecte al 

nou decret. L’equip deganal està pendent d’una proposta de posicionament a nivell 

universitari que d’altra banda s’entén que no existeixi ateses les esmentades incerteses 

afegides als intents de consensuar un posicionament comú entre les universitats catalanes. 

En aquest sentit el vicerector va dir que d’acord amb la CRUE i el CIC l’UAB no 

aplicarà cap canvi abans del curs 17/18. Més enllà d’això no tenim cap directriu. 

 

A continuació el degà passa a comentar el ‘Pla de reorganització de les estructures de 

suport tècnic i administratiu’ iniciat per la UAB i que contempla la reestructuració de les 

estructures de gestió de la Facultat i els Departaments. El pla ha estat presentat a través 

d’una presentació PowerPoint que s’ha difós i pel fet de comportar canvis ha generat una 

certa alarma. El degà comenta que el gerent i l’administradora creuen que el calendari 

d’aplicació del pla serà lent ja que actualment s’està en la fase de consensuar-ne el 

disseny i que únicament s’ha fet una experiència pilot al campus de Sabadell. El pas 

següent serà l’adaptació de l’experiència als diferents centres tot tenint-ne en compte les 

diverses particularitats. Aquest pas comportarà la constitució de grups de treball per 

avaluar quines funcions de gestió cal mantenir als departaments o quines poden ser 

compartides. 

 

El següent punt de l’informe del degà fa referència al model de distribució del pressupost, 

el degà passa la paraula al vicedegà d’Economia. El vicedegà comenta que encara s’està 

treballant en aquest nou model que convé canviar perquè l’actual està congelat a causa de 

les retallades pressupostàries i que manté anacronismes, com ara l’assignació de recursos 

a departaments que ja tenen docència assignada a la nostra facultat. El nou model es 

basarà en la docència actual de les titulacions, detallada a nivell d’assignatures i tenint-ne 

en compte la tipologia (teoria, problemes, pràctiques de laboratori i de camp). Ja s’han 

iniciat contactes amb els diversos coordinadors de titulació i aviat es confia de poder-lo 

discutir i finalment aprovar en Junta.  

 

El degà reprèn la paraula per comentar que a la darrera comissió d’afers acadèmics de la 

UAB celebrada el 2014 s’hi va aprovar la no programació del màster de Paleontologia pel 

fet de no complir amb les directrius que en regeixen la permanència pel que fa a nombre 

de matriculats. La Facultat, en contacte amb el departament de Geologia, va instar el 

vicerectorat a reconsiderar-ne la supressió argumentant que el seu historial de 

matriculacions mostra grans oscil·lacions i que es tracta d’un màster interuniversitari i 

amb la participació d’un centre (l’ICP) que acaba d’instal·lar-se al Campus, on 

comparteix espai amb l’ICTA. A la primera comissió d’Afers Acadèmics d’enguany 

(gener) es va parlar de la qüestió però es va haver de posposar la decisió per què aquesta 

reconsideració no constava a l’ordre del dia. A la Comissió d’Afers del mes de gener la 

qüestió va quedar novament posposada per l’absència del vicerector Donaire i la 

vicerectora González. Es confia que el tema s’aclarirà definitivament a la comissió 

extraordinària del proper 13 de març, per bé que el degà és moderadament pessimista 

sobre la restitució del màster. En qualsevol cas tots els altres màsters de la Facultat es 

programaran amb normalitat. 
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El següent punt de l’informe del degà tracta les activitats que la nostra Facultat, de forma 

conjunta amb la Facultat de Biociències, organitzarà a propòsit de l’Any Internacional de 

la Llum, 2015. El degà dóna la paraula a la vicedegana d’Estudiants. La vicedegana 

explica que la sessió inaugural d’aquesta commemoració s’esdevindrà el 18 de març amb 

una xerrada a càrrec de la Directora del Sincrotró (Caterina Biscarri) però que de fet els 

actes ja han començat amb una exposició amb plafons relacionats amb diversos aspectes 

de la llum. També es preveu l’organització de dos simposis temàtics abans de l’estiu, tots 

dos de caràcter molt transversal, un organitzat per la facultat de Ciències i l’altre per la de 

Biociències, encara s’està treballant en el programes i conferenciants. Cap al setembre-

octubre s’exhibirà a la biblioteca una exposició sobre llum i tecnologia i també es 

contempla l’organització d’un tercer simposi amb l’àrea d’Humanitats sobre llum i art. 

La vicedegana ressalta en caràcter transversal d’aquestes activitats. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

El director del departament de Física intervé breument per destacar que l’eix temàtic de 

les conferències de l’edició d’enguany dels dissabtes de la Física és precisament la llum i 

mostra la predisposició a col·laborar en qualsevol altra iniciativa commemorativa. La 

vicedegana confirma la col·laboració del departament de Física en l’organització dels 

actes de l’Any Internacional de la Llum, 2015. 

 

Joan Francesc Piniella intervé per demanar si pot accedir a la presentació esmentada 

sobre el ‘Pla de reorganització de les estructures de suport tècnic i administratiu’. 

 

El degà respon que el document és públic i que si no s’ha fet es distribuirà als 

departaments i personal docent. 

 

Rosa Mª Ortuño intervé per reclamar la participació del departament de Química en els 

actes commemoratius de l’Any Internacional de la Llum atesa la rellevància de la 

Química en l’investigació sobre la Llum arran del darrer Nobel de Química, sobre 

nanoscopia. 

 

La vicedegana d’Estudiants respon que l’equip deganal té molt present la importància de 

la Química en aquest context i que molt probablement un dels conferenciants dels 

seminaris serà un químic. 

 

3.-Aprovació, si escau, de l’autoinforme per a l’acreditació de títols de grau i màster de 

la Facultat de Ciències. 

 

La vicedegana d’Afers Acadèmics explica que com a part del procés d’acreditació de 

graus i màsters ja s’han designat els membres de la Comissió d’Avaluació Interna (CAI) 

a través de reunions amb els coordinadors.  

 

També com a part d’aquest procés ja s’ha redactat l’autoinforme, la vicedegana vol agrair 

la feina del personal de la gestió acadèmica i molt especialment dels coordinadors i sots-

coordinadors que han hagut de fer molta feina en poc temps i simultàniament a la 
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programació docent.  L’autoinforme s’ha d’enviar a l’AQU demà dia 6 de març, des 

d’allà s’hi faran al·legacions a les quals haurem de respondre i s’estima que les 

entrevistes externes es realitzaran cap al juny. Les entrevistes les duran a terme dos 

comitès d’avaluació per a dos conjunts de graus i màsters que convocaran audiències amb 

tots els sectors concernits per a corroborar la informació recollida a l’autoinforme. 

 

Pren la paraula el degà per reiterar l’agraïment als coordinadors i explicar que 

l’autoinforme no és de caràcter reivindicatiu (no és sobre com voldríem fer les coses) 

sinó descriptiu (de com fem les coses realment). L’informe ha estat disponible i hi hem 

incorporat els suggeriments rebuts. El degà demana si algú té algun comentari a fer-hi o 

suggeriment de modificació menor. 

 

S’aprova, per assentiment, l’autoinforme per a l’acreditació de títols de grau i 

màster de la Facultat de Ciències. 

 

4.-Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de les Comissions 

d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

 

La vicedegana d’Afers Acadèmics i Avaluació comenta els detalls de les 4 sessions no 

presencials de les comissions (doc 1). Els acords que s’hi prengueren són de caràcter molt 

tècnic i per això les sessions foren virtuals. A continuació llegeix els premis 

extraordinaris aprovats per a la promoció 2013-2014: 

 

-Ciències Ambientals: Joaquim Portet Bastida i Miguel Mallo Costa (llicenciatura) i 

Carlos Hernández Castellano (grau). 

-Estadística Aplicada: Aberto Cebollada Solanas. 

-Física: Víctor Cancer Castillo. 

-Geologia: Laura Burrel Garcia. 

-Matemàtiques: Alba Santin Garcia. 

-Nanociència i Nanotecnologia: David Ferrer Sanchez. 

-Química: Joaquim Peña Aparicio i Julia Jareño Cerulla (llicenciatura) i Jorge Albalad 

Alcalá (grau). 

-Física+Matemàtiques: Joan Claramunt Caros 

-Enginyeria Informàtica+Matemàtiques: David Hermosa Garcia 

 

El gestor acadèmic intervé per afegir que Martin Citoler Saumell ha obtingut el ‘Premio 

Nacional de Fin de Carrera’ per a la promoció 2010-2011 que concedeix la Secretaria 

General d’Universitats (Ministeri d’Educació, Cultura i Esports), un premi a nivell 

estatal. 

 

Es ratifiquen, per assentiment, els acords presos a les darreres sessions de les 

Comissions d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

 

5.-Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissions de 

Postgrau de la Facultat. 
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El vicedegà de Postgrau comenta els detalls de les 3 sessions de la comissió (doc 2). Els 

acords que s’hi prengueren també són de caràcter molt tècnic però una de les sessions fou 

presencial pel fet de contenir punts de caire informatiu i pel llarg període que havia passat 

des de la darrera comissió presencial. 

 

Es ratifiquen, per assentiment, els acords presos a les darreres sessions de les 

Comissions de Postgrau de la Facultat. 

 

6.- Afers de tràmit. 

 

El degà explica que ha aprovat la constitució de dos tribunals per a proves de conjunt de 

Geologia i Ciències Ambientals. Aquestes proves es realitzen per indicació del ministeri 

com a part del procés d’homologació d’un títol estranger a un dels nostres títols. 

 

També comenta que s’ha nomenat un tribunal de revisió extraordinària d’un examen de la 

titulació de Geologia. 

 

Finalment acaba comentant que des del 31/10/2014 s’han signat un total de 27 nous 

convenis amb institucions externes per a pràctiques externes. 

 

7.- Torn obert de paraules. 

 

Pilar Casado comenta que és present a la Junta en representació de Josep Ros i que 

demana en nom seu si fora possible emetre expedients acadèmics en anglès.  

 

El gestor acadèmic respon que aviat s’hauria de poder fer. Actualment, de fet, els 

expedients de màsters ja es poden emetre en tres llengües (català, castellà i anglès) i ja fa 

temps que es reclama el mateix per als expedients de graus. Actualment poder-ho fer ja és 

una veritable necessitat. 

 

El degà afegeix que té sentit que des de la Facultat se’n realitzi la petició formal a la 

vicerectora de Qualitat, Docència i Ocupabilitat. 

 

El gestor acadèmic comenta que la traducció del nom de les assignatures no és un 

obstacle perquè ja en tenim els noms en anglès. 

 

Joan Francesc Piniella comenta que des de la coordinació de treballs de final de grau 

també s’ha trobat amb la necessitat de tenir versions en anglès dels fulls d’avaluació per 

als tutors del treball. Piniella creu que probablement hi ha la necessitat de disposar de 

traduccions acurades de diversos documents docents. 

 

El degà i el gestor acadèmic creuen que caldria encarregar-ne traduccions professionals. 

 

Joan Francesc Piniella creu que es podrien fer plantilles que fossin reutilitzables i 

aplicables en diversos àmbits. 
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El degà demana que Piniella enviï exemples del tipus de documentació que creu que 

caldria tenir disponible en anglès. 

 

Antoni Teixell aprofita el torn de paraules obert per agrair la tasca de redacció de 

l’autoinforme a tot l’equip deganal i de coordinadors de titulació. 

 

 

S’aixeca la sessió a les 15:55. 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a 5 de març de 2015. 

 

 

Secretari:      Vist i plau 

       Degà 

 

 


